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Z Á P I S N I C A 

 

Z 3. riadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Hrachove  konaného  

dňa 30.1.2023 v zasadačke Obecného úradu v Hrachove o 17,00 hod 

 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––- 

 

 

 

 

P r í t o m n í   poslanci OZ:              podľa prezenčnej listiny 

N e p r í t o m n í   poslanci OZ:       Ing. Miroslav Badinka, Mgr. Jana Liptáková 

Ď a l š í   prítomný:                            podľa prezenčnej listiny  

 

 

 

 

Program zasadnutia: 

 

1. Otvorenie  zasadnutia a schválenie programu zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Rekonštrukcia – oprava sociálnych zariadení v zdravotnom stredisku 

5. Použitie rezervného fondu 

6. Rôzne 

7. Záver 
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ROKOVANIE: 

 

K bodu č. 1 - Otvorenie zasadnutia a schválenie programu zasadnutia 
Zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Hrachovo (ďalej len OZ) otvoril starosta obce 

Ondrej Knechta (ďalej len starosta) a privítal poslancov a všetkých prítomných. Uviedol, že 3. 

riadne zasadnutie bolo zvolené v zmysle zákona č. 369/90 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov. Skonštatoval, že z celkového počtu 7 poslancov je prítomných 5 

poslancov,  obecné zastupiteľstvo je spôsobilé právoplatne sa uznášať. 

Starosta predniesol navrhovaný program zasadnutia a  požiadal poslancov o jeho 

doplnenie, resp. pozmenenie. JUDr. Kederová dala návrh o doplnenie programu za bod 4. 

kontrola plnenia uznesení. Starosta dal hlasovať za návrh: schválenie programu zasadnutia 

doplnený  o bod 4. kontrola plnenia uznesení  

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté uznesenie č. 30/01/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje 

program  3. zasadnutia OZ v Hrachove. 

 

K bodu č. 2 - Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

Starosta určil za zapisovateľku p. Katarínu Marekovú a za overovateľov zápisnice poslancov 

Mateja Škvarku a Ondreja Vetráka. Starosta dal hlasovať za návrh: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove berie na vedomie určenie zapisovateľa p. Katarínu Marekovú a overovateľov 

uznesení a zápisnice poslancov p. Ondreja Vetráka a p. Mateja Škvarku. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté uznesenie č. 31/01/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove berie 

na vedomie určenie zapisovateľa p. Katarínu Marekovú a overovateľov uznesení a zápisnice 

poslancov p. Ondreja Vetráka a p. Mateja Škvarku. 

 

K bodu č. 3 - Voľba návrhovej komisie 
Starosta obce navrhol za členov návrhovej komisie poslancov JUDr. Zuzanu Kederovú 

a Ivetu Valentovú.. Žiadne pozmeňujúce návrhy neboli. Starosta dal hlasovať za návrh: 

Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje návrhovú komisiu v zložení:  JUDr. Zuzana 

Kederová  a Iveta Valentová. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté uznesenie Uznesenie č. 32/01/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 

Schvaľuje návrhovú komisiu v zložení:  JUDr. Zuzana Kederová  a Iveta Valentová. 

 

K bodu č. 4 –  Kontrola plnenia uznesení 

Starosta obce vyhodnotil plnenie uznesenia z predchádzajúceho zasadnutia. Informoval 

obecné zastupiteľstvo, o priebehu plnenia: Uznesením č. 17/12/2022 bolo uložené riaditeľovi 

Základnej školy s materskou školou Sama Vozára v Hrachove predloženie správy  

1.o počte prihlásených stravníkov na obed a desiatu v základnej škole a v materskej škole. 

2. o vykonaných kontrolách za rok 2022 zo strany vedenia školy 

3. plnenia opatrení vyplývajúce z kontrol 

Uznesie splnené. Riaditeľ ZŠ predložil správu:  

Počet prihlásených stravníkov 180, z toho 35 v MŠ, 68 na prvom stupni, 46 žiakov na druhom 

stupni. Dospelých stravníkov je 25 a 3 cudzí stravníci. Desiata je poskytovaná pre 52 žiakov. 

Boli vykonávané čiastkové priebežné kontroly: celková ustrojenosť kuchárok, dodržiavanie 

hygienických zásad pri výdaji jedla, čistota kuchyne a skladových priestorov. Komplexnosť 

dokumentácie – nedostatky v chýbajúcej dokumentácií boli odstránené. Obsah informácií na 

školskom webe – vyskytli sa drobné nedostatky v oneskorenom uverejňovaní týždenného 

stravovacieho lístku. V rámci metodickej kontroly boli predložené materiály, kontrola však 
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nebola obsahová, keďže osoba oprávnená kvalifikovane kontrolovať nebola prítomná. 

Elektronicky prebiehajú príspevky, stravné listy, mesačné hlásenia. Elektronické vedenie 

stravného nebolo zrealizované. Kontrola dochádzky – žiadne nedostatky sa nevyskytli. 

Kontrola biologicky rozložiteľného odpadu – prebehla 3x, nedostatky sa nevyskytli. Vstup 

cudzích vozidiel do areálu školy bol niekoľkokrát zaznamenaný kamerovým systémom, 

vedúca kuchyne bola upozornená. Mlieko a ovocie zabezpečuje ZŠ pre všetkých žiakov. 

Chod školy vo vzťahu k MŠ, bola prijatá jedna pracovná sila do MŠ na 0,3 úväzok, vykonáva 

výdaj jedla a umývanie riadu. Boli vypracované podrobné náplne práce zamestnancov.  

P riaditeľ ešte dodal, že kontaktoval informatika aby  zaviedol  možnosť platby za stravné cez 

EDUPAGE. Od polroka budú môcť rodičia platiť nie šekom, ale aj cez stránku. Budeme mať 

kontrolu presne koľko bolo vydaných jedál, bude to na čipy. 

JUDr. Kederová: termín na elektronické vedenie stravného sa už prekladal minimálne raz, 

alebo dvakrát, je to uložená povinnosť vedúcej ŠJ.  Potom dala návrh uznesenia: 

Obecné zastupiteľstvo v Hrachove a) berie na vedomie správu riaditeľa Základnej školy 

s materskou školou Sama Vozára v Hrachove o počte prihlásených stravníkov na obed a 

desiatu  a o vykonaných kontrolách  v školskej jedálni za obdobie v roku 2022,  b) ukladá  

hlavnej kontrolórke obce vykonať kontrolu vedenia evidencie účtovných dokladov 

(normovacie hárky, stravovacie listy, peňažný denník, objednávky, skladovacie karty) za 

obdobie II. polrok školského roka 2021-2022 a I. polrok školského roka 2022-2023. 

Termín : 1. marec 2023 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté uznesenie č 34/01/2023 v znení:  Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 

a) berie na vedomie správu riaditeľa Základnej školy s materskou školou Sama Vozára 

v Hrachove o počte prihlásených stravníkov na obed a desiatu a o vykonaných kontrolách  v 

školskej jedálni za obdobie v roku 2022 

 b)  ukladá hlavnej kontrolórke obce vykonať kontrolu vedenie evidencie účtovných dokladov 

(normovacie hárky, stravovacie listy, peňažný denník, objednávky, skladovacie karty) za 

obdobie II. polrok školského roka 2021-2022 a I. polrok školského roka 2022-2023. 

Termín : 1. marec 2023 

Starosta navrhol, že pôjde do troch škôl pozisťovať či už evidujú elektronicky účtovné 

doklady, či je to komplikované, prípadne kto ich zaúčal, kto im robí informatika a potom bude 

poslancov informovať.  

P. Škvarka sa pýtal ako sa nosia obedy do MŠ. 

P. riaditeľ. S káričkou. 

JUDr. Kederová sa pýtala prečo keď už máme aj druhé auto. 

Starosta: Zatiaľ sme neodovzdali, ale v priebehu mesiaca ho dáme vyčistiť a odovzdáme ho. 

P. riaditeľ: problém je hlavne v zime 

P. Valentová sa vyjadrila, že ona by do toho auta ani nesadla, nieže v tom voziť stravu, lebo 

to nespľňa hygienické podmienky to radšej na káričke. To nevieme kúpiť nejaké malé auto? 

P. Škvarka: nie preto, že je špinavé, ale keď chlapi to využívajú, vozia krovinorezy. 

Riaditeľ: auto by sa využívalo na obed, vyviesť obed do MŠ, kľudne by to mohlo obci ďalej 

slúžiť, len keď dá krovinorez do kufra. 

Starosta: nedá sa to použiť na dve veci, akurát vtedy chlapi robia. Už na tom aute odchádza aj 

štartovanie, to už dožíva, p. Jackuliak ešte vie zliepať takéto staré auto.  

P. Škvarka: radšej by p. Trnavskému pridal odmenu. 

JUDr. Kederová: To už je vec p. riaditeľa nájsť nejaké zdroje. 

Starosta: keď bude auto, potom by musel školník voziť všetko, musí sa viesť evidencia ciest, 

žiadanky. 
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K bodu č. 5 - Rekonštrukcia – oprava sociálnych zariadení v zdravotnom stredisku 

Starosta: Minulý rok dal spraviť ponuky na rekonštrukciu sociálnych zariadení na zdravotnom 

stredisku, jedná sa o dve toalety (1 pre zamestnancov a druhé pre pacientov). Opýtal sa či 

poslanci súhlasia aby sa zrekonštruovalo sociálne zariadenie. 

P. Liptáková: pripomenula, že v druhom WC je výlevka a že ľudia budú používať výlevku 

ako WC. 

Starosta: nebudú, lebo výlevku chceme zrušiť a dať ju do tretej miestnosti, kde nie je WC. 

Vzhľadom k tomu, že v rozpočte na tento rok nemáme zahrnuté položky napr. na opravu 

sociálnych zariadení, na opravu ciest, projektovú dokumentáciu a viac položiek, lebo taký bol 

slabý rozpočet, že sme to nevedeli dať. Teraz to musí byť schválené dopredu z rezervného 

fondu, dať objednávku a tak by sa mohlo robiť. To bude viac takýchto vecí napr. projekt na 

suchý polder. Ešte  je  možnosť, lebo v tomto roku sa môžu čerpať z RF aj na bežné. Dalo by 

sa ešte, že by sme vytvorili tie položky a dopredu by sa schválilo a prijalo uznesenie na 

použitie RF na financovanie týchto položiek, aby sme každú drobnú vec nemuseli zvlášť 

shvaľovať. 

Ešte máme z IBV veci, čo sa dorába, teraz bude kolaudácia elektriky, projektová 

dokumentácia 600,00 € už nám poslali niektoré faktúry, ktoré budeme potrebovať zaplatiť. 

P. doktorka chce prerábať ambulanciu, jej manžel má názor, že je to čiste naša vec. Stretli 

sme sa stavebná komisia na mieste, bol tam M. Vetrák - elektrikár, M. Vetrák – murár, p. 

Caban, O. Vetrák. P doktorka má návrh prerobiť miestnosť ako je sestrička tam by chceli mať 

čakáreň, kde je doktorka by chceli mať dennú miestnosť, tam kde je čakáreň by bola sestrička 

a tam kde mali dennú miestnosť, by sa prebúral otvor  a tam by bolo spojenie s doktorkou 

a sestričkou, potom aj výmena podlahovej krytiny, aj stierky, nadhľady – kocky na plafón. 

Keď to odsúhlasíme, musíme zaplatiť projektovú dokumentáciu, vysúťažiť. P. doktorka by sa 

presťahovala tam kde bol zubár.  

P. Škvarka: Čo sa zlepší s týmito novými návrhmi, že to bude inde? Toto nie je dobre, lebo 

čakáreň je malá. 

O. Vetrák: Ide o to, že elektrika keď sa urobí, lebo chcú aj nejaké nové prístroje, už im to 

nevyhovuje. Sú tu aj iné návrhy -  z miestnosti kde je doktorka z toho by sa dala urobiť 

priečka a potom by bola veľká čakáreň. 

P. Liptáková: To je nie dobre, lebo doktorka by sa presťahovala do tmavej miestnosti, tam 

treba celý deň svietiť, k vode len toľko, že zo všetkých kohútikov tečie len teplá voda. 

Starosta: jemu to nebolo povedané, že tečie len teplá voda a už sa menilo kúrenie aj ohrev 

vody. 

P. Škvarka: V dennej miestnosti by nemohli byť aj stroje? 

Starosta: Muselo by sa chodiť, pacient by sa musel obliecť a doktorka by musela ísť s ním. 

P. Škvarka st.: Je zbytočné tu riešiť nejaké technické veci, keď oni si myslia, že to potrebujú, 

nech si to aj prerobia, lebo pre obec to nemá žiaden význam. Keby odišli načo to obci bude? 

Keď nie tak zvýšiť nájom. 

P. Bálint: s ním súhlasil a dodal, že ak by potrebovali prerobiť eletroinštaláciu z hľadiska 

bezpečnosti to áno. Je pravda, že obec je majiteľom budovy, doktorka by tam ani nemala 

investovať. Keď tak obec je to jej majetok a majú pravdu zveľadí sa to, ale je diskutabilné či 

sa to naozaj zveľadí tými prerábkami priečok. Rekonštrukcia elektriky, vody to je 

nevyhnutné. 

JUDr. Kederová: V prvom rade nie je to len čiste jej vec, lebo je to pre nás všetkých pre 

pacientov, aj pre pacientov z ostatných dedín. To že doktorka chce nové prístroje, to je dobre 

a to súvisí s elektrikou. Keď sa to nerekonštruovalo koľko rokov, a keď dali taký návrh, treba 

prepočítať koľko stoja tie priečky, že či to tak veľmi zaťaží. Popri tom keď sa robí elektrika, 

tak sa búra do steny. Keď popri tom chce niečo, p. doktorka si to takto predstavuje a chce do 

toho investovať, tak my jej nebudeme diktovať, ona asi vie, že prečo to chce tak. Ona by bola 

za to, že keď trvá aj na tých priečkach, lebo ona to vidí tak praktickejšie, výhodnejšie pre ňu 
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je to jej vec. Popri tom keď by sa niečo búralo kvôli elektrike, tak by oželela aj tie priečky. Čo 

sa týka stierky a strop to už s tým súvisí, že keď sa búrajú steny je to samozrejmé a aj 

podlahu. Čo sa týka financovania, treba sa v prvom rade s doktorkou dohodnúť, lebo to môže 

investovať ona, prerušil ju p. starosta: p. Caban sa vyjadril, že je to našou vecou, my si 

zveľaďujeme majetok. 

JUDr. Kederová pokračovala: keď to budeme my robiť, treba to spočítať a my môžeme 

navýšiť nájom, môžeme osloviť aj iné obce, napr. Teriakovce, čo chodia sem. 

Starosta: S tým nemôžeme počítať, lebo napr. Hrnčiarska Ves majú prerobenú ambulanciu, 

ale im odišla doktorka a oni by jej to s radosťou dali aby tam robila. Tu sa jedná o to, že či to 

máme robiť my, či vôbec spraviť projektovú dokumentáciu, rozpočet a ísť na hygienu či to 

bude vyhovovať. 

P. Vetrák: búranie je najlacnejšie, oni ten pôvodný stav chcú len z čakárni k nej vybúrať a 

jedny dvere dať a tie jedny zamúrať. S búraním veľa nie, treba elektriku, vodu, strop, stierky 

a podlahy. 

P Škvarka: Rozdiel medzi pôvodným a novým, kde sú úplne nové priečky, len to že 

prípravovňa, kde je sestrička bude obrovská, ale nič tam nepribudne. Vyšetrovňa je rovnako 

veľká ako pôvodná. 

JUDr. Kederová: je zásadne za ísť do toho. Keď budeme súhlasiť, že to bude v našej réžii 

musíme s tým počítať, že to bude niečo stáť, musíme vyhlásiť. Všetci sme pacienti, koľké 

obce sa trápia s tým, že nemajú lekára, buďme radi, že máme lekára perspektívneho. 

Jednoznačne by išla do toho, ani by neuvažovala o zvýšení nájomného, aj na úkor toho, že by 

sme museli zobrať úver. 

Starosta: Strop chceli znížiť nie kvôli estetike, ale tam by mohla ísť elektrika aj voda a všetky 

inžinierske siete. Je to výhoda lebo to by sa mohlo rozobrať a opraviť. 

Starosta: Každý už povedal svoj názor, máme teda pokračovať v rekonštrukcii sociálneho 

zariadenia? 

JUDr. Kederová: Áno. Prečo jedny, prečo už neurobíme obidva. 

Starosta: Naraz sa nedajú dvoje robiť, aspoň aby tí pracovníci, ktorí tam robia mali slušné 

WC. Druhé uvidíme ako to spravia aj časove, či budeme mať aj peniaze, tam by sme chceli už 

aj bezbariérové WC. 

P. Valentová: Projekt čo sme hovorili o pizzérii, že je to málo peňazí. Spomínali sme, že by sa 

to mohlo použiť aj na niečo iné, alebo sa to už zmenilo? 

Starosta: Na zdravotné stredisko sa to určite nedá použiť. Tá čiastka 100 tis. € nám ostáva. 

Rekonštrukcia zdravotného strediska bude stáť menej a potom by sme o tie prostriedky prišli, 

lebo sa to dá využiť len na jeden projekt. Do konca apríla by mala byť vyhlásená výzva, 

upraví sa projekt na 100 tis. €, čo nám dajú. 

P. Vetrák navrhol, že treba dať spraviť rozpočet na zdr. stredisko.  Ak sa elektrika a voda  

bude robiť, tak potom je to otázka len podlahy. S priečkami to nie je problém, len miestnosť 

kde je teraz sestrička bude čakáreň, či by bola postačujúca podľa hygienikov, ak nie tak sa dá 

spraviť do elka z miestnosti kde je doktorka, tým pádom by bola zväčšená čakáreň. S vodou 

a elektrikou je jasné, že a bude sekať, tak už aj stierky musia spraviť. 

P. Liptáková: JUDr. Dunaj menil podlahy aj v čakárni a v druhej miestnosti. 

P. Valentová: Každá budova je naša, ideme investovať do pizzérie, dáme tam terasu, kto to 

bude užívať, bude to zarábať tomu to vedie pizzériu. Tak isto p. doktorka, ona tu síce bude, 

ale je to naša budova, keď ju tu chceme udržať. je toho názoru, že snaží sa ľuďom vychádzať 

vústrety, keď nemusíme po Sobote hľadať nejaké predoperačné vyšetrenie ona to spraví ako 

v Ožďanoch, aj ona má veľa strojov, však už sme v nejakom inom roku ako bol MUDr. 

Dunaj. Ľudia dookola ju vždy chvália, tak si ju držme a urobme preto niečo. Na terase 

pizzérie bude sedieť zopár ľudí, spravíme to a pre doktorku, čo nás má celú dedinu nad tým 

meditujeme. 
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JUDr. Kederová: Je dôsledná, dokonca vybavuje ľuďom telefonicky lekárov, nerobia to bežne 

lekári, sestrička je tak isto šikovná. 

Starosta: práve preto dal robiť WC, že tie WC už boli také roky, aj v KD sme dali prerobiť. 

JUDr. Kederová dala návrh uznesenia a starosta dal hlasovať za návrh: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove schvaľuje použitie rezervného fondu na opravu sociálnych zariadení 

v zdravotnom stredisku I. etapa vo výške maximálne 7 000,00 € 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti:0. Bolo prijaté Uznesenie č. 33/01/2023 Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje 

Použitie rezervného fondu na: 

a)  opravu sociálnych zariadení v zdravotnom stredisku I. etapa vo výške maximálne 7 000,00 

€. 

 

K bodu č. 6 - Použitie rezervného fondu 
Starosta: Minule sme schvaľovali použitie RF na IBV, ale nie všetko bolo dorobené, nie 

všetko sme prefinancovali, zostalo nám ešte doplatiť trafostanica za 1 524,00 €, kolaudácia 

720,00 €. P. Valentová dala návrh uznesenia a starosta dal hlasovať za návrh: Obecné 

zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje použitie rezervného fondu na: vypracovanie projektovej 

dokumentácie na rekonštrukciu ambulancie všeobecného lekára do výšky maximálne 

2 500,00 €, dofinancovanie IBV: na elektriku a verejné osvetlenie do výšky maximálne 

5 500,00 € a spolufinancovanie projektu energetický audit obecných budov do výšky 

maximálne 400,00 € 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté Uznesenie č. 33/01/2023 Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje Použitie 

rezervného fondu na: 

b)  vypracovanie projektovej dokumentácie na rekonštrukciu ambulancie všeobecného lekára  

do  výšky maximálne 2 500,00 € 

c)  dofinancovanie IBV: na elektriku a verejné osvetlenie do výšky maximálne 5 500,00 € 

d)  spolufinancovanie projektu energetický audit obecných budov do výšky maximálne 

400,00 € 

 

K bodu č. 7 - Rôzne 

Starosta: z podielových daní nám poslali viac o 3 718,00 € ako sme počítali a schvaľovali 

rozpočet. Môžeme ich použiť,  Ing. Vývleková navrhla aby sme ich dali do reprezentačného, 

lebo sme schvaľovali málo a budú dni obce. P. Valentová dala návrh uznesenia a starosta dal 

hlasovať za návrh: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje: navýšenie príjmovej položky 

podielové dane vo výške 3 718,00 € a výdavkovej  položky na reprezentačné vo výške 

3 718,00 €.   

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté Uznesenie č. 35/01/2023 Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje 

navýšenie príjmovej položky podielové dane vo výške 3 718,00 € a výdavkovej  položky na 

reprezentačné vo výške 3 718,00 €.   

 

P. Škvarka: Komisia verejného poriadku a životného prostredia bola okolo školy prezrieť 

stromy, okrem 1 brezy a 2 smrekov by sa mali spíliť všetky staré stromy, lebo to už nemá 

zmysel, funkciu ani estetickú, žiadnu., skôr to špatí. 

Starosta: Koľko asi by bolo začať, ktorú fázu, okolo telocvični? 

P Škvarka: Naj horšie je pred jedálňou ten obrovský smrek. Keď ideme ku škole všetky, tam 

je možno 7 smrekov od Jednoty, aj tie borovice pri vchode, potom k telocvični, to je všetko 
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pri budove, aj pri zdravotnom stredisku tie vysoké smreky, aj pri ihrisku sú tri sucháre, agát je 

dolámaný. 

Starosta: Dajme dokopy aspoň toto, lebo všetko mi nedovolia naraz. Od telocvični treba 

spočítať koľko smrekov a koľko sosní. 

P. Škvarka: Treba zmerať obvody alebo priemer? 

Starosta: Zajtra pôjdeme zmerať. Od Jednoty pri jedálni a pri plote jednota a potom pri ulici 

Železničná všetky. 

P. Škvarka: to by bola 1. fáza. 

Starosta: p. Lupták by mohol pozrieť, že čo z toho by vedel spíliť. 

P. Bálint: To len z plošiny. 

P. Škvarka: Ten veľký určite nie, tieto všetky treba s plošinou, určite, aspoň dopoly. Tam je 

plot, ktorý by sa poškodil. 

Starosta: Veľa času nemáme, už len dokonca mesiaca. 

P. Škvarka: treba riešiť aj odpad, lebo tam bude veľa odpadu. Sú podnikatelia, ktorí by to 

prišli aj zoštiepkovať  aj zaplatili by ešte. 

Starosta: Kým sa vybaví povolenie mohol by si tam niekoho poslať, aby to pozrel. Už by sme 

tomu dali aj spíliť, aby sme potom neplatili aj pilčíka. Za jeden strom pýtajú 250-300 €. 

P. Škvarka: Potom by sa oplatilo nie len toto ale viac. 

Starosta: 15 je dosť na štiepku.  

P. Škvarka: nie je dosť, keď sem majú prísť s vývozskou a štiepkovač. 

Starosta: To nám toľko nedovolia. 

P. Valentová predniesla návrh uznesenia: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove súhlasí 

s výrubom stromov v areály ZŠ. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté Uznesenie č. 36/01/2023 Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 

Súhlasí s výrubom stromov v okolí Základnej školy s MŠ Sama Vozára v počte 53 ks, a to: 

- v areály ZŠ: 

   Breza:   1 ks,  obvod / cm: 152 

   Sosna:   5 ks, obvod / cm:.112, 122,100,136,122   

   Smrek: 21 ks, obvod / cm : 64, 117, 110, 119, 76, 99, 123, 44, 90, 90, 57, 73, 70, 48, 114, 

157, 100, 99, 90, 120, 132, 

- pri zdravotnom stredisku: 

   Sosna:  1 ks obvod / cm: 122 

   Smrek: 4 ks obvod / cm: 99, 90, 120, 132, 

- po pri školskom ihrisku: 

   Sosna:  16 ks obvod / cm: 106, 95, 103, 127, 118, 116, 93, 72,  109, 123, 115, 78, 100, 82, 

117, 79, 

   Smrek: 10 ks obvod / cm: 67, 84, 57, 69, 104, 64, 73, 39, 60, 97 

 

P Bálint: V kuchyni ŠJ sú odhnité skrinky, splesnivené nohy na stoloch, podlaha je vyštrbená 

na mnohých miestach, odtokové potrubie je tak upchaté, že sa to už nedá ani prepchať, na 

stenách je pleseň, aj keď sa to vystrieka savom, už to zostane čierne. Chápe, že sú ťažké časy, 

ale ak príde hygiena zatvorí kuchyňu, minimálne bude treba robiť projekt, verejné 

obstarávanie a ešte samotné práce to je minimálne 2 mesiace. Navrhol aby sa každý rok 

vyčlenili prostriedky a spravilo by sa niečo, napr. podlaha a stierky, lebo keď sa bude robiť 

podlahy všetko sa musí odmontovať, všetky stroje, pece... Jeho skromný odhad keby sme to 

všetko chceli naraz stálo by to 30 tis. a viac by sme museli investovať. Ohrozená je nie len 

škola, ale aj škôlka. 

JUDr. Kederová: Čo je najsúrnejšie, digestor, alebo plieseň? 

P. Bálint: Tam už horí všetko, teraz keby sme sa zišli stavebná komisia pozrieť čo je 

najaktuálnejšie, napr. podlaha a kanalizácia. 
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Starosta: ako dakedy fungovalo odsávanie čo sa teraz demontuje? 

P. Bálint: To len chvíľočku fungovalo. Dole je veľký ventilátor, čo všetko nasáva do tých 

potrubí, ktoré tam boli a cez okno sa vypúšťalo. To je obrovský ventilátor s veľkou spotrebou. 

Starosta. Musíme najskôr ventiláciu riešiť, lebo steny budú ďalej plesnivieť keď sa 

prestierkuje. 

P. Bálint: Tým, že sa to uzavrelo plastovými oknami nemá para kde odchádzať, vlhkosť sa 

tam hromadí a potom tam všetko plesnivie. Na odvetranie by bolo treba projekt, aby sa to 

vypočítalo silná jednotka je potrebná na tú veľkú miestnosť, prepočítavali sme to pred 2-3 

rokmi vychádzalo to na 6 tis. €, len samotné len samotný odsávač s motorom, ešte montáž 

a projekt. Dnes už by to bolo drahšie. 

Starosta: Odsávanie čo bolo už nemôže byť funkčné? 

P. Báint: Nie 

Starosta: Príde stavebná komisia a oslovíme firmy, ktoré sa tomu venujú. 

P. Bálint: Najskôr treba demontáž starých rozvodov, potom montáž to bude minimálne 

mesiac, a keď sa bude robiť vzduchotechnika tak už aj vymaľovanie, alebo vystierkovanie 

stien, lebo rúry sú niektoré v stene, bude tam treba aj murárske práce. 

Starosta: To sa musí riešiť cez prázdniny. Treba zobrať 3 - 4 ľudí na dohodu a zaplatiť ľudí 

treba. To za mesiac musia spraviť, demontovať je ľahšie ako montovať. 

JUDR Kederová predniesla návrh uznesenia: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove ukladá 

stavebnej komisii podať návrh na  postup riešenia havarijného stavu  v kuchyni školskej 

jedálne. Termín: do konca marca. Zodpovedný: Predseda komisie výstavby a rozvoja obce 

Starosta dal za návrh uznesenia hlasovať. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti:0. Bolo prijaté Uznesenie  č. 37/01/2023 Obecné zastupiteľstvo v Hrachove ukladá: 

komisii výstavby a rozvoja obce  podať návrh na postup riešenia havarijného stavu v kuchyni 

školskej jedálne. Termín: do konca marca. Zodpovedný: Predseda komisie výstavby a rozvoja 

obce.                                                                                                      

 

JUDr. Kederová: Keď sme mali komisiu sme spomínali antuku. 

Starosta: Už je najvyšší čas aby to p. riaditeľ objednal, tú antuku treba. Nie je to také drahé, 

nato sú peniaze. Jedna fúra môže stáť cca. 1200 €. 

P. Bálint: Počkajme ešte ako bude refundovaná elektrika a plyn. Ak to bude tak ako deklarujú, 

tak nie je problém. Teraz máme 6 400,00 € mesačne plyn a 2 600,- € elektrika.  Elektrika 

ostane na polovicu, ale plyn ideme my, to bude cca. 70 tis. €. 

 

P. Škvarka: Už to spomínal vlani, aj vtedy to riešil p. M. Kožiak a teraz sa tiež pýtal za 

retardér do dediny. 

Starosta: Je to v obci, je stanovená rýchlosť 50km/h, nie je tu veľká premávka, len pre tých čo 

tu bývajú ani nákladné autá tu nemôžu chodiť a sú chodníky. Koľko vozidiel ide tak rýchlo, 

možno jeden za týždeň.  

P. Škvarka st.: Bolo by to iné, keby bola nejaká petícia  a 10-50 ľudí by spísalo, že treba tu 

retardér, lebo tu chodia autá veľmi rýchlo. 

Zastupiteľstvo posúdilo predložený návrh a jednoznačne sa zhodlo, že je to nepotrebné. 

 

JUDr. Kederová sa pýtala že čo stavia p. Hlávko. 

Starosta: dal si žiadosť na stavebné povolenie, prerába to jeho syn na ubytovanie, dostal 

prostriedky z nejakého fondu. 

JUDr. Kederová: Máme to v UPD. 
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Starosta: Prerába rodinný dom na ubytovanie, nie je to ako hotel, ale pozrieme to pre koľko 

osôb to bude a či to môže byť v zastavanej časti obce, kde sú rodinné domy, či to zákon 

dovoľuje. 

 

JUDr. Kederová sa ešte pýtala či je na IBV na jednom pozemku 2 domy. 

Starosta: To je záhradný domček, je tam jedna izba a záchod. Priestorove to nie je rodinný 

dom. Tam je teraz väčší problém, chceli spraviť rovinu a zobrali toľko zo zemi, že vznikli 

múry 2,5-3m a teraz sa to všetko váľa, zosúva sa pôda a susedské pozemky sa znehodnocujú. 

Ak to pôjde tak ďalej nebudú môcť sa dostať na pozemok základným autom. Do konca 

februára musí mať projekt a statický posudok na oporný múr. 

 

 

 K bodu č. 14 – Záver 
Starosta obce sa opýtal či má ešte niekto niečo dodať, potom  poďakoval všetkým prítomným 

poslancom za  účasť a rokovanie obecného zastupiteľstva ukončil.  Na záver zaželal šťastlivé, 

pokojné sviatky v kruhu svojich najbližších. Budeme radi keď na Silvestra prídete pozrieť 

ohňostroj, ochutnať punč. Do nového roka hlavne veľa, veľa zdravia, šťastia a nech sa nám 

darí všetkým. 

 

 

 

                                                                                               ____________________________ 

         Ondrej Knechta 

           starosta obce 

Overovatelia zápisnice : 

 

Matej Škvarka                                                                       ____________________________                     

 

 

Ondrej Vetrák                                                                        ____________________________ 

 

 

Zapísala: Katarína Mareková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



11 

 

 

 

D O C H Á D Z K A 

poslancov OZ za rok 2023 

 
Meno priezvisko 

 

III. OZ 

30.01.2023 

Ondrej Vetrák P 

Ing. Miroslav Badinka N 

JUDr. Zuzana Kederová P 

Mgr. Jana Liptáková N 

Ján Lupták P 

Matej Škvarka P 

Iveta Valentová P 

 

 

 

 

P - prítomný 

N - neprítomný 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


